The University of Art and Design Helsinki gives education and pursues research in the fields of design, motion picture, audiovisual communication, art education and arts. There are six schools and sixteen fields of education and research. The University is the largest art school in Scandinavia: there are nearly 1700 students, 14% of which come from abroad, and 400 teachers. Furthermore, 1700 students participate in extension studies annually and 800 students in the studies at the open university. 

Nearly 2600 persons apply to University of Art and Design Helsinki annually, and an average of 9% are accepted as students. A B.A. degree (Arts and Design) takes three years and a M.A. degree (Arts and Design) takes five years. It is also possible to defend a doctorial dissertation: so far more than twenty doctors have taken their degrees. 

The Art Education in Finland has a long history; University of Art and Design Helsinki' s predecessor; The School of Sculpture, started in 1871. The institutions history in the years 1871-1973 is illustrated in the work Invitation from the Future. The University has functionned in its present localities in Arabia´s factory since 1987. The largest project in the University´s history, Lume, the Finnish Centre for Media Research and Development was completed in the summer of 1999. The Media Centre Lume is unique even from a global point of view, it gathers under the same roof students and researchers of film and television, design for theatre, film and television and new media. With Media Centre Lume the Arabianranta area got its own cultural centre where the public will be served by a film and studio theatre, a gallery and an information centre.

Университет Изобразительных Искусств в Хельсинки предлагает обучение и проводит исследования в сферах дизайна, кино, аудиовизуальной передачи информации, художественного образования и искусств. Здесь есть шесть факультетов, работающих в шестнадцати различных направлениях. Университет является самым большим художественным учебным заведением в Скандинавии: здесь учатся приблизительно 1700 студентов, 14% из которых – иностранцы, и работает около 400 преподавателей. К тому же, ежегодно 1700 студентов занимаются по дополнительным программам, 800 студентов учатся заочно.

Абитуриентами Университет Изобразительных Искусств в Хельсинки ежегодно являются около 2600 людей, приблизительно 9% из них становятся студентами. Получение степени "Бакалавр Искусств" (Изобразительные искусства и дизайн) занимает три года обучения, а получение степени "Магистр Искусств" (Изобразительные искусства и дизайн) – пять лет. Также здесь можно защитить докторскую диссертацию: на данный момент ученую степень получили больше двадцати докторов наук.

Художественное Образование в Финляндии имеет длинную историю. Предшественница Университета Изобразительных Искусств – Школа Скульптуры – была основана в 1871-м году. История этого учреждения в период с 1871-го по 1973-й год описана в работе "Приглашение из Будущего". На фабрике Арабии, своем теперешнем месте, Университет находится с 1987-го года. Самый большой проект в истории Университета, "Люм", Финский Центр Медиа-исследований и Развития был создан летом 1999-го. Медиа-центр "Люм" уникален даже с глобальной точки зрения – он собирает под одной крышей студентов и исследователей кино, театральных проектов, телевидения и СМИ. С появлением Медиа-центра "Люм" район Арабианранта получил свой собственный культурный центр, где будут работать кинотеатр, театральная студия, галерея и информационный центр.

